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Provinciale Ledenvergadering 
GroenLinks Zeeland 18 april 2018 Hotel Terminus Goes 

Aanwezig:    
Bestuur: Bart van Noord (voorzitter); Reint Rengers (secretaris), Leo Dalebout (penningmeester),  
Leden:   Gerwi Temmink, Gerard Lucas, Maaike Walraven, Els Verhage, Adrie van ’t Westeinde, Dorith van 
Ewijk, Leny van den Heuvel, Ernst Jonker, Trees van der Borgt, Henk Struijk, Petra de Ruijter, Klaas van Belzen, 
Hugo van der Wal, Jacques Dekkers, Eelko Vooijs, Toon Holman, Femke Nijsse, Faye Bovelander, Anke Kasse, 
Anezka van der Weg, Jeroen Portier, Marten Wiersma, Ben Hoexum, Marcel Schietekatte, Johan Kasse, Rony 
Grooten. 
Afmeldingen:  geen  

 

1. OPENING 

Voorzitter Bart van Noord opent de vergadering en heet iedereen welkom, speciaal de leden die hier voor het 
eerst zijn. Na punt vier van de agenda wordt toegevoegd verslag van de Commissie FSS en vooruitblik n.a.v. het 
verslag.  

2. FINANCIËN. 

Kascontrole 2017 

Adrie van ’t Westeinde doet verslag van de kascontrole, er zijn geen bijzonderheden te melden, de inkomsten en 
uitgaven zijn verantwoord met onderliggende stukken. Hij verzoekt de penningmeester decharge te verlenen, dat 
wordt bij acclamatie gedaan. 

Verslag 2017 

Penningmeester Leo Dalebout doet verslag van het jaar, over 2017 is er verlies geleden, maar door een 
toevoeging van een batig saldo van een oude fractierekening in 2016 was het saldo toegenomen. We mogen dan 
ingeteerd zijn op vermogen, het heeft wel geresulteerd in een positieve groei in het zetelaantal in Zeeland. 
 
Begroting 2017 

Toelichting op de begroting van 2018 door penningmeester Leo Dalebout. De posten zijn nagenoeg hetzelfde als 
voorgaande jaren, wel toegevoegd kosten commissie FSS. Leo geeft aan dat deze kosten gedeeltelijk zullen 
worden omgeslagen op de afdelingen, de commissie doet werk voor de afdelingen, daarom wordt van elke 
afdeling een bijdrage gevraagd. 
 

3. WATER NATUURLIJK 

Adrie van ’t Westeinde vertelt ons over Water Natuurlijk. Dat is een samenwerkingsverband van GroenLinks, D66 
en enkele natuurorganisaties. Onder die naam wordt strak weer meegedaan aan de Waterschapsverkiezingen, die 
op dezelfde dag worden gehouden als de verkiezingen van de Provinciale Staten. Wat opvalt is dat bij vorige 
verkiezingen de stemmen van GroenLinks en D66 samen veel meer bedroegen dan het totaal aantal stemmen op 
Water Natuurlijk. Bij de evaluatie vanuit Water Natuurlijk is nu dan ook dat besproken en het wordt daarom 
speciaal onder de aandacht gebracht van de leden van GroenLinks, dat een stem op GroenLinks bij de 
Statenverkiezingen ook een stem op Water Natuurlijk moet zijn voor leden. Dezelfde oproep wordt bij D66 
gedaan.  
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De laatste keer was in Zeeland de lijsttrekker van Water Natuurlijk GroenLinks lid, de 2e op de lijst was (bijzonder) 
iemand van de SGP. Leden, die op de kandidatenlijst willen staan, kunnen zich melden via de website van Water 
Natuurlijk. 
 
Typische groene punten van GroenLinks in het programma van Water Natuurlijk zijn: bermbeheer en 
waterkwaliteit. Typisch rode punten zijn dat na de stelselherziening Water Natuurlijk vindt dat de sterkste 
schouders de zwaarste lasten moeten dragen en betalingsregelingen. 
 

4. UITSLAGEN GR 2018 

Leo laat voorafgaand aan de terugkoppelingen vanuit de gemeentes in enkele sheets de uitslagen per gemeente 
zien. Totaal zijn we in Zeeland van 6 naar 15 zetels gegaan! 

Terneuzen 

Er is veel tijd besteed aan de ondersteuning van de op te zetten raden in Hulst en Sluis. Een late start van de 
campagne. In Terneuzen deden veel partijen mee, een afsplitsing van PvdA, SP zou eerst niet meedoen en toen 
weer wel. De restzetel viel verkeerd, GroenLinks kwam 60 stemmen te kort. Wel gegroeid. 

Hulst 

Ontpoldering en Perkpolder waren daar de hoofdpunten. Er was een duidelijk standpunt over Perkpolder. Helaas 
geen zetel gehaald. Begonnen met achterstand doordat andere partijen zich al langer konden profileren. 

Sluis 

Mooie opkomst, een zetel gehaald. D66 is helaas daar zetel verloren, zodat progressief blok niet verandert.  

Goes 

Van 1 naar 2 zetels, ruim. Er zijn meer fractievolgers, zodat vol goede moed aan de nieuwe raadsperiode wordt 
begonnen. Qua verhoudingen in de raad, PvdA is gelijk gebleven, SP naar beneden. Zorgen: Nieuw Goes van 0 
naar 3 zetels, vergelijkbaar qua inhoud met PVV (zou eerst ook als PVV meedoen), veel proteststemmers. Veel 
nieuwe mensen in de raad. 

Middelburg 

Van 2 naar 3 zetels, wel veel meer stemmen, nu 3e partij van Middelburg. Fractie van 3 vrouwen, en nieuwe 
fractievolgers. Niet in de coalitie door de uitgesproken mening over Trekdijk en De Cleene Hooge, alternatieven 
waren niet bespreekbaar. Donderdag 19 april bespreking over coalitie met alle fracties in extra raadsvergadering. 

Vlissingen 

Van 1 naar 2 zetels. Donderdag 19 april wellicht meer bekend over coalitie. Moeilijke gemeenteraad, 12 partijen, 
waarvan 2 met 5 zetels, rest 2 of 1 zetel. 50Plus deed voor het eerst mee, dat is afsplitsing van PvdA. Behoefte 
aan meer steunfractieleden. 

Veere 

Combinatie van PvdA en GroenLinks, van 3 naar 5 zetels. Aanvankelijk niet zo enthousiast, maar door de 
landelijke winning mode is dat omgeslagen. SGP/CU, de andere combinatie, heeft maar 21 stemmen meer 
gekregen. Er blijven 5 partijen over in de raad, coalitiebesprekingen zijn gaande. 
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Tholen 

Ook een combinatielijst met PvdA. Forse campagne van 2 snelheden, de leden van GroenLinks (7!!) hebben er 
zeer hard aan getrokken, namen eigen initiatief. Ze hoopten op 3 zetels, het zijn er 2 geworden. SP enorm 
gedaald. Wel verrechtsing, ook PVV in de raad. Eigenlijk was coalitie al bekend op de verkiezingsavond, nieuwe 
coalitie van VVD, SGP en CU. CDA is gewipt. Ze gaan van 4 naar 3 wethouders. 

Schouwen Duiveland 

Gehoopt op 1, misschien 2, het werden 3 zetels. SP zou niet meedoen, op laatste moment wel. Er zijn 4 partijen 
met 3 en 1 met 6, de lokale partij LSD. GroenLinks doet mee aan de coalitiebesprekingen en hebben wethouder. 
Regenboogcoalitie.  

Gerwi Temmink vraagt namens de Permanente Campagnecommissie of alle afdelingen willen reageren op de 
datumprikker voor een evaluatie van de PCC, en of  men per afdeling de enquête wil invullen.  

5. VERSLAG COMMISSIE FSS en HOE GAAN WE NA GR2018 VERDER? 

Marten Wiersma geeft een verslag van de afgelopen periode. De functioneringsgesprekken hebben stof 
opgeleverd voor een extra advies aan het provinciaal bestuur, zie ook PLV van vorig jaar. Vragen aan raadsleden 
waren hoeveel tijd besteed je aan het raadswerk, wat levert het op? Dan blijkt dat 80% van de tijd besteed wordt 
aan de voorstellen die het college van B&W indient, slechts 20% is bespreekgeval. Maar het blijkt dat later ook 
80% van de voorstellen ongewijzigd door de raad worden aangenomen. De fracties moeten meer het geluid van 
GroenLinks naar voren brengen. Hoe pakken we dat aan?  

Er is eerder vanuit de provincie een cursus “Zin in GroenLinks” gegeven, het heeft onder andere geresulteerd in 
nieuwe raadsleden. En vlak voor de verkiezingen was er een raadsledendag in Zeeland. Er komt nu een nieuw 
aanbod: 4 zaterdagen in een jaar, waarbij raadsleden geleerd wordt de rode draad vast te houden. Die zaterdagen 
gaan over de volgende thema’s: 

1 Energietransitie, groen en rood 
2 Zorg en Welzijn, de overgang van de bevoegdheden van Rijk en Provincie naar de gemeenten. Er is nog veel 
werk te doen. 
3. Omgevingswet, de wet levert veel kansen voor gemeenten, maar ook risico’s. We moeten grijze ideeën zien te 
voorkomen. 
 
Daarom de raadsledendagen “Samen Scholen”. Het is de bedoeling voor raadsleden, voor kleine (1 man) fracties 
misschien een commissielid. De vraag komt uit de zaal of niet alle raadsleden mogen komen. Dat wordt dan nog 
nader bekeken. Als het kan worden juist combinaties gezocht met landelijk, om te zorgen dat we het hier in 
Zeeland organiseren. De 1e is nog voor de zomer.  
 
Wat levert het op? Je gaat weliswaar naar een raadsledendag, maar het levert tijdsbesparing op door samen te 
werken, efficiency. Van belang is dat iedereen meedoet! Voor onderlinge communicatie wordt gekeken of Slack 
goed ingezet kan worden, channels voor raadsleden.  
 
Tenslotte, de suggestie om het woord functioneringsgesprek niet meer te gebruiken, maar uit te gaan van 
coachingsgesprekken. Het vindt zijn oorsprong in het Huishoudelijke Reglement van GroenLinks, maar 
coachingsgesprekken dekt meer de lading. 
 

6. INSTELLING KANDIDATENCOMMISSIE PS2019 

We komen nu nog niet met een voorstel, maar voor de zomer volgt nog een PLV met een voorstel voor een 
kandidatencommissie. 
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7. INSTELLING PROGRAMMACOMMISSIE 

Ook hier komen we nog niet met een voorstel. Wel willen we duidelijk aangeven dat we niet meer naar een 
traditionele programmacommissie willen, het gaat meer in de richting van een commissie, bestaande uit 3 leden, 
die de regie houdt over het programma, ideeën ophaalt bij Statenfractie (belangrijke inbreng vanuit de afgelopen 
periode), lokale fracties en maatschappelijke organisaties. Het programma moet ook niet langer zijn dan ongeveer 
15 pagina’s. Mensen die interesse hebben kunnen zich in de pauze melden bij het bestuur. 

Bij het bestuur melden zich Anezka van der Weg, Rony Grooten en Gerwi Temmink. 

8. TERUGBLIK FRACTIE OP AFGELOPEN PERIODE 

Gerwi Temmink geeft een terugblik op de afgelopen periode van het werk van de Statenfractie. De presentatie 
wordt als bijlage meegezonden met deze notulen. 
 

9. OMGEVINGSWET, TOPIC VAN PERIODE 2019-2023 

De Commissie FSS gaf al aan dat de omgevingswet een behoorlijke impact zal hebben op de regeerperiode die 
komt voor de gemeenteraden, dat geldt ook voor de Provinciale Staten. Adrie van ’t Westeinde gaat in op de 
kansen en risico’s in zijn presentatie. Deze is ook als bijlage bijgevoegd bij de notulen. Veel informatie is ook te 
vinden op de website van Bureau De Helling, het wetenschappelijk bureau van GroenLinks. 
 

10. SLUITING  

De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering formeel, na afloop gingen we met z’n 
allen aan de borrel, aan de bar. Daar schoof later ook D66 aan met hun leden, zij hadden eveneens een 
provinciale ledenvergadering.  

https://bureaudehelling.nl/

